
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 27. juni 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1135
Ministeren bedes redegøre for omfanget af giftholdigt PFAS-havskum på danske strande 
og for, hvordan det sikres, at danskerne ikke uvidende opholder sig på strande og hav-
områder, der har været i kontakt med giftholdigt PFAS-havskum. Kan lokale beboere og 
turister ved Vestkysten trygt bade i Vesterhavet hen over sommeren? Hvor store dele af 
Vesterhavet kan være forurenet med PFAS? Der henvises til artiklen ”Strandgæster bør 
undgå direkte kontakt med giftigt havskum på Vestkysten”, dr.dk, den 22. juni 2022, og 
artiklen i Ingeniøren Watertech af 23. juni: ”Efter PFAS-fund i Harboøre: Hele Vestkysten 
kan være forurenet fra nord til syd”, ing.dk, den 23. juni 2022

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anni Matthiesen (V).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 4. juli 2022.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anni.Matthiesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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